
 

GroenLinks: steun verenigingen en dorpshuizen. 

GroenLinks Westerkwartier vraagt aandacht en steun voor verenigingen en dorpshuizen. Die aandacht en steun zijn er te weinig voor de inkomsten die 

weggevallen zijn vanwege de corona-crisis. Daardoor komen verenigingen en dorpshuizen in de knel.  

De fractie van GroenLinks heeft een steekproef gehouden onder sportverenigingen. Andere verenigingen en dorpshuizen zitten in een vergelijkbare situatie.  

Er zijn vier vragen gesteld in de steekproef. Het gaat om een beperkte steekproef. De uitkomsten geven zeker aanleiding tot nader onderzoek .  

De vragen waren: 

1. Is het voorbestaan in het geding? 

2. Wat is de geschatte schade door Corona? 

3. Hoe zit het met het leden aantal, is dit afgenomen of toegenomen en met hoeveel? 

4. Wat heeft uw vereniging nodig? 

 

Het beeld is wisselend. De meeste verenigingen hebben het lastig tot zeer moeilijk. Het voortbestaan is op korte termijn niet in het geding. De grotere 

verenigingen geven aan het tot februari-maart volgend jaar nog uit te kunnen zingen. Als er dan nog beperkingen zijn, wordt het erg moeilijk. Een en ander is 

sterk afhankelijk van het soort sport. Sommige sporten zijn sterker getroffen door de coronamaatregelen dan andere. Zwemmen, gymnastiek en judo 

melden een teruggang van het aantal leden. Die lijkt inmiddels tot stilstand gekomen te zijn. Zoals ook uit landelijke berichtgeving blijkt, trekt het tennis 

meer leden. 

Verreweg de meeste leden die lid zijn gebleven, hebben tot nu toe hun contributie betaald. Een klein aantal sponsors heeft moeten afhaken, maar dat aantal 

is klein.  



In de eerste lock down is er wel enige compensatie uitgekeerd voor de vaste lasten. Het wegvallen van de inkomsten uit entreegelden, kantines of hallen is 

niet gecompenseerd.  

Die inkomstendalingen kunnen in veel gevallen niet lang meer opgevangen worden door het eigen vermogen aan te spreken. Enkele verenigingen hebben al 

extra acties voor inkomsten opgezet. Dat kost veel energie van vrijwilligers.  

Er worden omzet- en inkomstendalingen genoemd van €1.000 tot €25.000. 

Verschillende verenigingen zouden graag zien dat in de komende tijd de vaste lasten worden kwijtgescholden. Ondersteuning bij het wegvallen van 

inkomsten is bij een aantal verenigingen meer dan gewenst.  

Onze conclusies zijn: 

 een brede inventarisatie op korte termijn onder alle verenigingen en ook organisaties als dorpshuizen is gewenst om de precieze knelpunten en 

behoeften te weten; 

 er is de komende tijd juist extra steun nodig voor gederfde inkomsten van weggevallen inkomsten uit entreegelden, kantines of hallen. Verenigingen 

raken door hun reserves en eigen vermogen heen. Er moet voor het eind van dit jaar duidelijkheid komen over die steun. Kwijtschelding van vaste 

lasten zoals de huur kan overigens al door de Rijksbijdrage toegekend worden; 

 bij het verlenen van steun is maatwerk geboden. De situaties verschillen namelijk sterk. Vandaar dat die brede inventarisatie nodig is.  

 

 

 

 

 

 


